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P r o t o k ó ł   Nr XXVII/04 

z Sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
 z dnia 14 grudnia  2004r. 

 
 

W sesji udział wzięli: 
a/ trzynastu radnych Rady Gminy               -  nieobecni usprawiedliwieni: Sebastian  
                                                                         Maśliński, 
                                                                         nieusprawiedliwieni:  
                                                                         Zdzisław Botwinionek. 
b/ Wójt Gminy                                             -   Grzegorz Grabowski 
    Sekretarz Gminy                                      -   Iwona Wójcik 
    Skarbnik Gminy                                       -   Marek Malinowski 
    Radca Prawny                                          -   Beata Sadowiska 
    Radny Rady Powiatu                               -   Eugeniusz Dańczak 
    Dyrektor Zespołu Szkół                           -   Sławomir Miluski 
    Dyrektor ZGK                                          -   Mirosław Klemiato 
    Dyrektor Sz. P. Gogolewo                        -  Iwona Warkocka 
    Dyrektor Sz. P. Dębnica Kasz.                 -  Elżbieta Fryckowska  
 
Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe 
a/ otwarcie sesji  i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/ przyjęcie porządku obrad, 
c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

      2.   Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności między sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 

      5.   Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady między sesjami: 

a/ Rewizyjnej 
b/ Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki, 
c/ Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a/ uchwalenia regulaminu przyznawania nagród ze specjalnego funduszu na nagrody 
dla nauczycieli gminnych szkół publicznych, 
b/ powołania Pani Katarzyny Szczecina na Zastępcę Kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego, 
c/ zasad udzielania dotacji dla szkół niepublicznych, 
d/ określenia wysokości stawek opłaty miejscowej, 
e/ określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie gminy 
Dębnica kaszubska na 2005 r., 
f/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
g/ podatku od posiadania psów na 2005r., 
h/ wprowadzenia zmian budżetowych na 2004r., 
i/ nadania szkole w Dębnicy Kaszubskiej imienia „Czesława Miłosza”, 
j/ powołania komisji doraźnej do spraw przygotowania wniosków o pomoc finansową 
w ramach Sektorowego Programu operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja 
sektora żywnościowego oraz rozwoju obszarów wiejskich”. 
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8. Zamknięcie obrad. 
 
Przebieg sesji: 
 
Ad.1.a/ 
 Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1015 w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
 

 
b/ 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Wiceprzewodniczącego o przedstawienie 
porządku obrad.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił porządek obrad. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z prośba o wprowadzenie pkt.5a do porządku obrad „zajęcie 
stanowiska Rady w sprawie wypłaty odszkodowania dla dyrektora ZGK” 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przyjęciem wniosku. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty  /7 za, 5 wstrzymało się/. 
Wójt zgłosił uwagę do wprowadzenia tego punktu polegającą na sprawdzeniu, czy w tym, 
wypadku nie jest potrzebna bezwzględna większość  głosów.  
(10²º doszła Radna U. Rączka) 
Sekretarz Gminy poinformowała, że sprawdzi w statucie. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła 5 minutową przerwę. 
Radny P. Paczesny w związku z potrzeba bezwzględnej większości głosów złożył wniosek o 
reasumpcję wniosku. W związku z nieobecnością Radnego Wandachowicza (nie wrócił po 
przerwie) prosił Przewodniczącą o zdyscyplinowanie Radnego. 
Jednocześnie w związku z dużym zaskoczeniem wśród Radnych wycofał wniosek z obrad 
sesji i zwróciła się z prośbą do Przewodniczącej Rady o ujecie tego punktu w porządku 
następnej Sesji.    
 Następnie Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad przedstawionym na 
początku sesji. 
 W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty  (12 za, 1 
wstrzymujący). 
  
c/  
 Do protokołu z poprzedniej Sesji uwag nie wniesiono.  W wyniku głosowania 
protokół został przyjęty jednogłośnie (13 za) 
 
Ad 2. 
 
 Następnie Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zapoznała Radnych z treścią 
złożonych interpelacji i wniosków na poprzedniej Sesji oraz z treścią  odpowiedzi jakie 
zostały udzielone Radnym. Poinformowała, że wszyscy zainteresowani otrzymali odpowiedzi 
na piśmie.  Zwróciła się z pytaniem, czy Radni są  z nich usatysfakcjonowani. 
Radny M. Adamowicz poinformował, że w 50% jest usatysfakcjonowany z odpowiedzi. Jest 
zadowolony, że drzewa na parkingu przy kościele zostały usunięte, ale chciały otrzymać 
odpowiedź kiedy zostaną rozebrane schody i krawężnik, gdyż w ten sposób zabrane jest około 
1 m jezdni. Po wykonaniu tych prac w pewnym zakresie poprawi się bezpieczeństwo. 
Obecnie brak jest możliwości ucieczki. 
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Zastępca Wójta wyjaśnił, że zadanie zostało częściowo wykonane. Schody i krawężnik będą 
rozebrane pracownikami interwencyjnymi. W obecnej chwili z uwagi na absencje chorobową 
i urlopy nie mieliśmy mocy fizycznej, by to wykonać. Do zadania wrócimy. 
Wójt zapoznał Radnych z pismem z Departamentu Infrastruktury Urzędu Marszałkowskiego 
w Gdańsku w sprawie zgody na ustawienie lustra na skrzyżowaniu ulic Zjednoczenia, 
Lipowa, Kościelna. 
  
Ad 3 
 
 Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres między sesjami ( załącznik 
Nr 1 do protokołu). 
Ponadto wręczył Dyrektorowi Sławomirowi Miluskiemu zarządzenie o powołaniu na 
Dyrektora Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej. 
Poinformował także, że na następnej sesji przedstawi sposób finansowania i realizacji zadania 
pod nazwą „Modernizacji i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej i sieci 
wodno kanalizacyjnej na terenie gminy”.  
Zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej o zaplanowanie kolejnej sesji jeszcze w grudniu, 
gdyż będą jeszcze zmiany budżetowe, które będą wymagały akceptacji Radnych oraz należy 
zająć się sprawa refundacji ulg dla MZK z tytułu utraconych korzyści za 2005r. 
Poinformował także, że wpłyną wniosek w sprawie budowy elektrowni wiatrowej w 
okolicach Dobieszewa i w związku z tym zachodzi potrzeba zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego dla  okolic Dobieszewa.   
Poinformował, że udało się zmniejszyć zadłużenie w stosunku do Banku Ochrony 
Środowiska do kwoty 10.600 mln. z uwagi na to, że udało się przenieść   transzę w/w 300 tys. 
z 2005 na 2004  od Totalizatora. Prowadzimy rozmowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska w sprawie środków na modernizację oczyszczalni ścieków, gdyż musimy mieć 
wiarygodne dokument do EKOFUNDUSZU. Jak już wcześniej informowałem realizacja tego 
zadania musi się odbyć jak najmniejszymi środkami własnymi gminy. Przed przystąpieniem 
do realizacji tego zadania musimy być właścicielami tego majątku. Obecnie toczą się 
negocjacje w sprawie przejęcia sieci wodno-kanalizacyjnej w miejscowości Budowo. Tam ta 
sieć jest w najlepszym stanie i nie wymaga inwestycji. Agencja może dać jednorazowo do 
300 tys. dotacji na remont infrastruktury technicznej. Możemy otrzymać 3 takie transze, ale w 
tym roku  musimy przejąć część ich mienia.  Jeżeli będzie wola Rady to przejmiemy 
infrastrukturę Budowa i będziemy prowadzić negocjacje w celu przejęcia pozostałego 
majątku i i pozostałych transz w roku 2005. W 2005 będziemy chcieli przejąć infrastrukturę 
Niepoględzia, Gałęzowa i Motarzyna. W tych miejscowościach są niezbędne inwestycje. I tak 
np. z Niepoględzia do Gałęzowa jest poprowadzony wodociąg, z którego nigdy nie leciała 
woda. Pompa jest usytuowana na terenie gospodarstwa Pana Knittra, który go nie przekazał 
do agencji. Musimy otrzymać dokumentację a dopiero później możemy zająć się tym 
tematem. Właścicielami będziemy dopiero po podpisaniu aktów notarialnych. Środki 
finansowe z ANR były by gromadzone na koncie specjalnym i były by wkomponowywane w 
zadanie modernizacji gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy. Faktem jest, że środków 
finansowych potrzebujemy na wszystko. Liczę na państwa współpracę w tym zakresie. Proszę 
o akceptację odnośnie zamierzeń w stosunku do ANR. Nie chcę nic robić w drodze szantażu, 
ale przy podejmowaniu takich decyzji należy także liczyć się z taką ewentualnością, że 
Agencja przekaże nam mienie w ramach komunalizacji bez środków finansowych. Akt 
notarialny na grunty obok Pana Torhana (17h) będzie podpisany w styczniu. Zbadaliśmy treść 
osadnika przy oczyszczalni ścieków i okazało się, że jest rolniczo użyteczna. Pan Klemiato 
został zobowiązany do przeprowadzenia ponownej analizy w innym niezależnym 
labolatorium. Jeżeli badania się potwierdzą to mam nadzieję, że dogadamy się ze Starostą w 



 4 

sprawie rekultywacji byłego wysypiska śmieci, gdyż jest ono nie do końca zrekultywowane. 
Będzie to dla nas pole do popisu. 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusje nad sprawozdaniem Wójta, jednocześnie zwróciła 
się z pytaniem, kiedy można liczyć na przejęcie od Agencji infrastruktury Niepoględzia, 
Motarzyna. 
Wójt w nawiązaniu do wcześniejszej wypowiedzi przekazał, że jest możliwość wzięcia 
jeszcze 2 transzy, z których żadne nie może przekroczyć 300 tys. Nie obawia się o transzę na 
2005r., ale zachodzi obawa o transzę z 2006r. Fizycznie w I etapie będzie podłączone 
Niemczewo. Jednocześnie winna iść budowa ciągu Niemczewo-Motarzyno wraz z 
modernizacją samego Motarzyna. Dopiero po zakończeniu tego etapu możemy włączać 
pozostałe miejscowości z tamtego terenu. Sądzę że III kwartał 2005r. powinien być finalny 
dla otrzymania III transzy, II transzę powinniśmy otrzymać na początku 2005r. Z II transzy 
chcemy zapłacić akt notarialny na wspomniane wcześniej 17 ha i może jeszcze kupimy jakieś 
działki. Etapem końcowym jest przejęcie mieszkań. Przed ich przejęciem będzie potrzebna 
ich wizja lokalna, gdyż większość z nich wymaga remontu. Zrobimy wszystko by przed ich 
przejęciem Agencja poprawiła ich stan techniczny.   
Radna U. Rączka zwróciła się z pytaniem czy z tego co Wójt przedstawił wynika, że rejon 
Motarzyna i Kotowa zostanie przejęty w III etapie rozmów a Niepogledzie w II. 
Wójt ponownie poinformował, że cała sieć wodno-kanalizacyjna na tamtym terenie zostanie 
przejęta od ANR w II etapie a w III etapie będą przejmowane mieszkania. Urząd będzie 
musiał wykazać układem własnościowym, przy ubieganiu się o środki zewnętrzne, gdyż Unia 
nie da środków finansowych na remonty przedsiębiorstwom państwowym.  
Radna U. Rączka poinformowała, że jest zainteresowana siecią wodno-kanalizacyjną, gdyż w 
Motarzynie ścieki odprowadzane są prosto do lasu. Ta sieć jest najgorsza na terenie gminy. 
Przez Agencję była ta miejscowość traktowana po macoszemu. Przed przejęciem tego mienia 
od Agencji należy się dobrze przygotować, gdyż kanalizacja jest źle zrobiona. Jakość wody 
także się pogorszyła, występuje na niej nalot. W okresie zimowym to pół biedy, ale w okresie 
letnim należy wszystkim współczuć, gdyż kanalizacja wybija na podwórkach. Woda „idzie” 
w grunty rolne gdyż są popękane rury. Zbiornik niby ppoż. a jest zbiornikiem odpadów. Z 
oddziałem Agencji w Słupsku bardzo ciężko się rozmawia na te tematy. Środki z Agencji nie 
starczą na udział własny. 
Wójt wskazał, że nie jest to prosta sprawa. W Motarzynie przy modernizacji nie można tylko 
polepszyć tego co jest, ale należy w sposób należyty rozwiązać ten problem. Motarzyno musi 
być wkomponowane do wspólnej sieci. Ujęcie wody w Motarzynie jest na gruntach Lasów 
Państwowych. Od stycznia będą prowadzone rozmowy z Nadleśnictwem Łupawa w sprawie 
przejęcia działki z ujęciem. 
Radny P. Paczesny ten temat jest bardzo pilny. My wszyscy dobrze znamy odczucia gdy nie 
ma kanalizacji. Będziemy jednomyślni w tej sprawie i będziemy za jak najszybszą 
modernizacją. Ja mam pomysł. Stwierdził Pan, że jednorazowo możemy od Agencji otrzymać 
transzę w/w 300tys. Majątek musimy przejmować sukcesywnie. Agencja musi się go pozbyć. 
Może jest szansa dotrzeć do wyższych szczebli w Agencji i wynegocjowania lepszych 
warunków przejęcia i otrzymania jednorazowo wyższej transzy, by przyspieszyć nasze 
działania. 
Wójt wskazał, że gospodarka wodno-ściekowa jest zadaniem własnym gminy. Inni pieniądze 
z ANR wyremontowani budynki. ANR zawiaduje majątkiem ziemskim, infrastruktura ich nie 
obchodzi. Na dzień dzisiejszy uważam, że należy brać co dają. Dokumenty są przygotowane i 
czekają. Także uważam, że należy spotkać się z Prezesem. Pan Kubach uważa, że nie mamy 
tam czego szukać, ale uważam, że należy spróbować. Sądzę, że wcześniej czy później jakieś 
większe środki otrzymamy. Temat jest otwarty ale należy pamiętać, że jak dają to brać i 
targować się o więcej. Największy problem w zakresie gospodarki wodno-ściekowej 
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występuje w Motarzynie. Budowo działa jako tako. Pamiętacie o naszych pierwszych 
spotkaniach, na których przyjęliśmy, że nie będziemy dzielić społeczeństwa. Wszyscy mają 
być traktowani jednakowo. Na początku stycznia Prezes RIO Pan Leduchowski musi 
zaakceptować nasz projekt, gdyż w obecnej sytuacji w jakiej znalazła się Gmina nie 
powinniśmy – nie możemy prowadzić żadnych inwestycji, ale ta jest naprawdę niezbędna. W 
tej sprawie winniśmy tworzyć kolektyw. 
Radny P. Paczesny poprosił o informację w sprawie porozumienia z SPV w sprawie 
rozbudowy oczyszczalni. Chce uzyskać informację jaki ciężar wzięła na siebie SPV. 
Wójt poinformował, że jest podpisane porozumienie o przekazanie na ten cel przez SPV 700 
tys. w III transzach w formie darowizny. I transza ma być przekazana w I kw. 2005r. 
Porozumienie dotyczy sposobu współfinansowania modernizacji oczyszczalni przez SPV. 
Gmina winna posiadać zabezpieczony udział w wysokości 15%, te środki były by na 
specjalnym koncie. Do sprawy wrócimy na następnej sesji. Ponownie proszę o wyrażenie 
zgody – akceptacje moich działań w  tym zakresie. 
Radny P. Paczesny w sprawie partycypacji SPV w modernizacji oczyszczalni ścieków prosi o 
informację, czy projekt będzie zawierał podoczyszczalnię dla ścieków garbarskich, czy SPV 
sama będzie realizować to zadani. 
Wójt poinformował, ze te pieniądze od SPV są na podoczyszczalnię. 
Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że ścieki garbarskie przyczyniły się do degradacji 
oczyszczalni w takim stopniu i uważa, że te środki winny być przeznaczone jako wkład w 
odbudowę majątku a podoczyszczalnię powinni realizować z własnych środków. SPV unika 
większego wydatku. 
Wójt poinformował, że Gmina przyjmowała, przyjmuje i będzie przyjmować zrzuty z 
garbarni. Nie będzie się wypowiadał na temat degradacji , gdyż za swoje zrzuty garbarnia 
płaci więcej niż pozostali. Jeśli firma zadeklarowała się, że będzie współfinansowała, to 
powinniśmy się cieszyć. Nie możemy z nich robić wrogów. Oni mogą sobie wybudować małą 
kontenerową podoczyszczalnię ścieków. 
Radny P. Paczesny wskazał, że ścieki z garbarni muszą się mieszać i miejskimi. Uważa, że 
SPV jest za łagodnie traktowane. Chodzi przede wszystkim o współpracę ZGK i SPV w tym 
zakresie. Sprawa droższych ścieków nie załatwi problemu degradacji oczyszczalni. Nie 
znamy szczegółów negocjacji i podpisanej umowy z wykonawcą projektu modernizacji 
oczyszczalni ścieków.  
Wójt chcąc kończyć temat w tej sprawie poinformował, że w sprawie szczegółów umowy 
można rozmawiać z Panem Gardzielewskim, który może wiele spraw spornych wyjaśnić. 
Poinformował także, że w projekcie ma być ujęta podoczyszczalnia. Prosił Radnych by 
jeszcze przed przerwą przeprowadzono głosowanie nad planem przejęcia mienia od ARN 
zgodnie z przedstawionymi wcześniej etapami. 
Wicewójt poinformował, ze jest to darowizna, którą możemy wyrwać od ARN jeszcze w tym 
roku. Musimy od ARN wydostać dokumentację i zawrzeć akt notarialny. Zachodzi obawa, że 
jeżeli w tym roku nie przejmiemy tej infrastruktury to uciekną nam te pieniądze, a w roku 
2005 samorząd z mocy ustawy będzie musiał przejąć mienie. 
Radny M. Adamowicz uważa, ze powinno się przejąć to mienie, ale nie jest to łatwa decyzja. 
Ryzykujemy, ale gdybyśmy musieli to mienie przejąć w ramach komunalizacji bez 1 zł to 
było by gorzej. Jest zdziwiony, że Wydział Ochrony Środowiska nie interweniował w sprawie 
Motarzyna. Prosi także o informację kiedy Motarzyno będzie przyłączone do oczyszczalni w 
Dębnicy Kaszubskiej.   
Wójt zgodnie z planem w 2005r. ma być zakończona modernizacja oczyszczalni w Dębnicy 
Kaszubskiej. W latach 2006-2009 ma być przyłączona cała gmina pod oczyszczalnię. Na 
etapie opracowywania dokumentacji będą już stawiane wnioski do realizacji. 
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Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad akceptacją planu nabycia 
mienia do ARN. 
W wyniku głosowania plan został przyjęty jednogłośnie (13 za). 
Wójt podziękował Radnym za wsparcie w tym zagadnieniu. Poinformował także, że Pani 
Elżbieta Fryckowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej została 
odznaczona Medalem Edukacji Narodowej. 
 
Ad. 4 
 
Radna U. Frankowska zwróciła się z pytaniem jak będzie przebiegać realizacja wniosków z 
poprzednich posiedzeń odnośnie naprawy nawierzchni ulic: Zajęczej, Wodnej, Fabrycznej, 
Krótkiej. Jak sprawa z oświetleniem ulic Leśnej i Zielonej. Te sprawy ciągle poruszam, nie 
wiem po co ja tu siedzę. Znam problemy gminy, ale jak długo mogę wyborcom tłumaczyć i 
powtarzać  poczekajcie. Proszę także o rozważenie możliwości zabezpieczenia przejścia dla 
pieszych przed kościołem / pasy lub barierki/. Jest tam duże zagrożenie bezpieczeństwa.    
Radny J. Bejnarowicz poinformował, że w Podwilczynie była awaria wodociągu. Uważa, że 
usuwanie awarii przez 2,5 dnia to za dużo czasu. Dlaczego ZGK nie posiada pompy 
awaryjnej. Wiele do życzenia pozostawia także jakość wody z tego ujęcia. 
Radny P. Paczesny poinformował, ze w ostatnim czasie sporo jeździł po drogach gminnych i 
stwierdza, że stan tych dróg jest fatalny. Drogi są źle wyprofilowane, należy stwierdzić brak 
nadzoru ze strony pracowników urzędu w trakcie wykonywania tych prac przez równiarkę. 
Zauważył, że tylko pracownicy firmy „Skibiński” w sposób należyty przywracają drogi do 
stanu poprzedniego tj. do takiego stanu jak zastali przed rozpoczęciem inwestycji w pasie 
drogowym. Były dotacje  z Urzędu Marszałkowskiego na remonty dróg dojazdowych do pól. 
Stwierdzam, że tych prac tam nie widać, są tylko prace kosmetyczne. Leśniczy z Niemczewa 
otrzymał pismo z Urzędu, w którym zabrania się leśnictwu wjazdu  ciężkim transportem na 
ulicę Zajęczą. Proszę jednak pamiętać, że leśniczego nie obchodzi transport. Transport jest 
prywatny. Jeżeli uważacie, że droga jest niszczona z uwagi na wywózkę drzewa, to należy 
ustawić znak zakazu wjazdu samochodom powyżej 3,5 t.  Uważam, że to pismo jest 
kompromitacją urzędników.  
Radna J. Karaś nie chce obecnie z uwagi na trudną sytuacje wracać do sprawy  
zabezpieczenia skarpy na ulicy Sportowej, ale zwraca uwagę na tragiczną nawierzchnię tej 
drogi. Cała ulica jest w dołach, trudno się nią poruszać. Uważa, że stan nawierzchni  drogi 
należy poprawić prze nawiezienie kruszywa. W sprawie skarpy poczeka do wiosny. 
Radny J. Bejnarowicz poinformował, że jadąc na dzisiejszą sesje na drodze Mielno – 
Łysomice było ciągane drewno przygotowywane do transportu. Czy taka sytuacja winna mieć 
miejsce, jak postępować w takich sytuacjach, kogo powiadamiać gdy jesteśmy świadkami 
degradacji dróg gminnych czy powiatowych? Brak nadzoru ze strony kompetentnych służb w 
trakcie ich wykonywania, a drogi podczas takich prac są uszkadzane i nie przywracane do 
stanu pierwotnego. 
Radny P. Paczesny poinformował, że zrywkę wykonują Zakłady Usług Leśnych. Jeżeli 
jesteśmy świadkami takich sytuacji to winniśmy zgłaszać takie fakty do Urzędu i pracownik 
mający w zakresie nadzór nad drogami winien dopilnować przywrócenia stanu drogi do stanu 
pierwotnego. Nadleśnictwo nie sprawuje nadzoru nad ZUL. 
Radny M. Adamowicz zauważył, że lasy pilnują, by na ich drogach pozostał porządek po 
przeprowadzeniu takich prac. Uważa, że należy karać wykonawców, którzy niszczą drogi. 
Fakty winny być zgłaszane do Urzędu i pracownik nadzorujący powinien wyciągać 
konsekwencje. 
Radna U. Rączka ponownie zwróciła uwagę na fakt, że już kilkakrotnie przypominała o 
znalezieniu znaków drogowych na swoich polach. Jednak do dnia dzisiejszego nikt się nie 
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zgłosił i ich nie odebrał. Służby drogowe w ogóle nie są zainteresowane ich odbiorem. 
Ponadto zwróciła uwagę, że znakowanie jest źle przeprowadzane. Nawiązała także do 
przebiegu prac remontowych prowadzonych na obiekcie szkoły podstawowej w Motarzynie. 
Zauważyła, ze firma, która wygrała jest niesłowna, ludzie nią zarządzający są bardzo 
wulgarni. Prace wykonywane są nieterminowo i niesolidnie. Na każdym kroku trzeba 
kontrolować to co robią. Prosi o  stały nadzór ze strony inspektora nadzoru, gdyż może to być 
gwarancja dobrego wykonania robót. 
Radny Z. Wandachowicz ponownie zaapelował o zabezpieczenia zbiornika ppoż. na terenie 
byłego zakładu rolnego w Łabiszewie. Był tam jeden dramat nie można dopuścić do 
następnego. Wody ponownie przybyło w zbiorniku i stanowi zagrożenie. Należy go 
zabezpieczyć lub zasypać. Także w trakcie objazdu terenu zwrócił uwagę na złe oznakowanie 
terenu np. ustawiono znaki „Śliska Nawierzchnia”, ustawianie znaków bez zabezpieczeń, co 
powoduje, że młodzież wykręca znaki. 
Wójt Gminy w nawiązaniu do zgłoszonych interpelacji i wniosków wyjaśnił; w nawiązaniu 
do wypowiedzi Radnego Wandachowicza, że użytkownikiem terenów po ZR Łabiszewo jest 
Pani Raichert. W ubiegłym roku były uzgodnienia z Panem Kuś, ze zbiornik będzie zasypany. 
Obecnie musimy powrócić do tego tematu.  Odnośnie ustawiania znaku „Śliska 
nawierzchnia” możemy tylko domniemywać, że Zarząd Dróg w ten sposób się zabezpiecza ze 
względu na ograniczenie kosztów. Jak wiemy piasek na drogi bez względu na to kto jest ich 
zarządcą Urząd zabezpieczał na własny koszt.  
W odpowiedzi na interpelacje radnej U. Rączka poinformował, że znaki odbierze od niej 
Wicwójt. Odnośnie wykonawcy prac remontowych Szkoły w Motarzynie to poinformował, że 
z tym wykonawcą są problemy od samego początku. Na samym początku był problem by w 
ogóle wszedł na teren budowy. Zbił cenę do minimum, sądził, ze jak wygrał to my 
podniesiemy wartość. Obecnie mamy zgodę na wykonanie tych prac do końca marca 2005r. 
Jeżeli zajdzie potrzeba to będziemy szukać innego wykonawcy. Są różni wykonawcy, z 
jednymi można się dogadać z innymi nie. Ta firma jest bardzo niesolidna i ubolewam, że 
wygrała przetarg. Dobra firma wygrała przetarg na wymianę okien w GOK. Z ich prac 
jesteśmy zadowoleni. W roku bieżącym jest planowana jeszcze wymiana okien w Urzędzie 
Gminy oraz remont pomieszczeń po Ośrodku Pomocy Społecznej. 
W odpowiedzi na interpelacje Radnego Bejnarowicza poinformował, że analizy wody ze 
źródła w Podwilczynie są dobre, brak negatywnych analiz. Zgadza się ze stwierdzeniem, że 
usuwanie awarii wodociągu nie powinno tak długo trwać. Zwrócił się także do Dyrektora 
ZGK z uwagą, że jeżeli w zakładzie nie ma zapasowej pompy, to należy zakupić. Ponadto 
należy rozpatrzyć możliwość przekształcenia samochodu m-ki Nysa na pogotowie wodno-
kanalizacyjne. Odnośnie dewastacji dróg przez pracowników ZUL to tym tematem będziemy 
musieli się zająć i wypracować formy prawidłowego rozwiązania tematu. W chwili obecnej 
nie wiem jak ten temat ruszyć jednak uważam, że służby leśne także winny reagować na takie 
sytuacje, gdyż  mieszkańcami gminy i korzystają z tych dróg.  
W odpowiedzi na interpelację Radnej J. Karaś poinformował, że tematem ulicy Sportowej tj. 
zabezpieczeniem skarpy i nawierzchnią zajmiemy się kompleksowo w roku 2005. Za to 
zadanie będzie odpowiedzialny Wicewójt. Zdajemy sobie sprawę, że ulica Sportowa jest 
ważnym traktem pieszym. 
W sprawie zgłoszonej przez Radną U. Frankowska to skonsultuje się z Dyrektorem Dróg 
Powiatowych co można w tym miejscu zrobić, gdyż ludzie po mszy wszędzie korzystają z 
chodnika i ulicy. Miejscowi o tym wiedzą i zachowują ostrożność. W sprawie oświetlenia to 
miałem także interesantów z Ochodzy, tam nie ma żadnego punktu świetlnego. Musimy także 
pamiętać o oświetleniu (myślę o lampach kierunkowych) na osiedlu Północ, gdyż w roku 
2005 będzie więcej inwestycji budowlanych. W ramach modernizacji oświetlenia będziemy to 
wszystko wykonywać w 2005r. Naszej gminy nie stać na wyłożenie 1,5 mln zł na 
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modernizację oświetlenia od ręki jak zrobiła to gmina Słupsk. My musimy to zrobić z 
oszczędności w okresie sześcioletnim.  
Odnośnie utrzymania dróg to jak Państwo wiecie na ten cel przeznaczyliśmy 100 tys. , w 
trakcie roku zwiększono tę kwotę o 30 tys. Wiem, że stan dróg jest bardzo zły. Będę szukał 
rozwiązania tego tematu, będę szukał środków finansowych na poprawę stanu nawierzchni 
dróg i chodników. Trudno przewidzieć jaka pula środków finansowych w przyszłorocznym 
budżecie trafi na te zadania. Brakuje nam żwiru i kruszywa, które moglibyśmy 
wykorzystywać do remontu dróg. Kruszywo możemy pozyskać w przypadku posiadania 
obiektów do rozbiórki. Jeżeli chodzi o prace równiarki to na naszych ulicach zazwyczaj jest 
pył a nie piasek. Należy dowieść piachu. Będziemy szukać rozwiązania by w roku 2005 parę 
ulic naprawić porządnie, Dziury postaramy się uzupełnić. Faktem jest, że tam gdzie równiarka 
szła 2-3 razy i wykonawca był pilnowany drogi zostały lepiej wyprofilowane. Nie możemy 
liczyć na to, że ktoś nam naprawi drogi, bo możemy się nie doczekać, a szkoda naszych 
samochodów. Mam nadzieję, że na teren Dobieszewa wejdzie firma wiatrowa z Hiszpani, i 
aby tam dojechać z ciężkim sprzętem będzie musiała budować drogę asfaltową. Drogę przez 
Filipiny – Dudzicze będą budować na własny koszt. 
 
 
Ad 5 
 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że w Gogolewie wyrzucono psa. Co zrobić z takim 
problemem. Nikt go nie chce.  
Radna U. Frankowska zwróciła się z zapytaniem, czy właściciele budynków mają obowiązek 
odśnieżać i posypywać ulice i chodniki przyległe do posesji. Zwróciła także  uwagę na 
włamania, które dokonywane są na plebanię w Dębnicy Kaszubskiej. To ostatnie było już 
trzecim włamaniem w krótkim odstępie czasu. Czy naprawdę nie można nic w tym zakresie 
zrobić. Dlaczego policja tak szybko umarza sprawy.  
Sekretarz poinformowała, że właściciel budynku odpowiada tylko za chodnik i do jego 
kompetencji należy odśnieżanie i posypywanie, za ulicę zarządca. 
Radna U. Rączka prosi o informację jak w dalszym ciągu przebiega realizacji wystawienia 
nakazów administracyjnych na doprowadzenie do porządku posiadłości Państwa Grad w 
Motarzynie i w miejscowości Dobra. Stan tych posiadłości nie ulega poprawie wręcz 
przeciwnie. 
Wójt uważa, że wprowadzenie podatków od psów pozwoli na stworzenie środków na cele 
walki z bezpańskimi psami, tak jak w przypadku Gogolewa. Odnośnie decyzji 
administracyjnych to trudno coś powiedzieć, gdyż wydaje je Starostwo Powiatowe. Dziś 
wpłyną nakaz na rozbiórkę w Łabiszewie. Odnośnie napadów rabunkowych na plebanię to 
takie zdarzenia mają miejsce nie tylko u nas. Ostatnio było także włamanie w Łupawie. 
Ostatnie włamanie w Dębnicy Kaszubskiej odbyło się takim samym sposobem jak włamanie 
w marcu. Uważa, ze włamania dokonuje osoba, która dobrze zna rozmieszczenie 
pomieszczeń w budynku o czym świadczy sposób ich dokonania. Odnośnie działań Policji to 
mogę powiedzieć, że ksiądz był zadowolony z ich działań. Policja zrobi wszystko by znaleźć 
sprawców. My w tej sprawie nic nie możemy zrobić, możemy tylko spowodować by na 
plebani założono alarm. 
Radny Z. Wandachowicz poinformował, że rozmawiał z Panem Kołnierzak w sprawie 
zabezpieczenia studzienek na posesji w Dobrej. Do chwili obecnej nic nie zrobił w tym 
temacie. 
Radna I. Tkaczyszyn poinformowała, że ostatnio w Dobrej była kontrola ze Starostwa, brak 
jest jeszcze pisemnych decyzji. 
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Ad 6 
 
 
a/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
między sesjami. 
 Poinformował, że Komisja spotykała się pięciokrotnie. Odbyła 3 posiedzenia we własnym 
gronie oraz 2 wspólne. Na posiedzeniach zajmowano się kontrolą GOK, kontrolą urzędu w 
zakresie współpracy z Agencja Ochrony Biznesu oraz opiniowaniem uchwał.  
Przewodniczący Komisji zapoznał Radnych z złożonymi wyjaśnieniami Wójta Gminy do 
zaleceń pokontrolnych wydanych przez komisję, po kontroli funkcjonowania Urzędu. 
Poinformował także, że rozmawiał z Kierownikiem Wydziału komunikacji Starostwa 
Powiatowego i dowiedział się, że Starostwo jest zobligowane z Urzędu do przesyłania 
informacji o nowo zarejestrowanych i wyrejestrowanych pojazdach do 15 każdego miesiąca 
darmowo. Jeżeli zaś chodzi o aktualizacje tych rejestrów to pozostawiają one wiele do 
życzenia w całek Polsce. Wszyscy maja nadzieję, że nowo wprowadzany program wiele 
uporządkuje w tym zakresie. Zapoznał także Radnych z protokołem i zaleceniami 
pokontrolnymi Komisji Rewizyjnej w zakresie współpracy Urzędu z Agencją Ochrony 
Biznesu . 
Skarbnik poinformował w tym temacie, że od kwietnia ubiegłego roku nie były podpisywane 
nowe umowy z Agencją, i że jeżeli będą zawierane to część zapisów ulegnie zmianie. 
Poinformował także, że Agencji są zlecane tylko najtrudniejsze sprawy. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił także Radnym protokoł z kontroli Szkoły 
Podstawowej w Motarzynie wraz z wyjaśnieniami Dyrektora na zalecenia pokontrolne. 
Odnośnie opiniowania uchwał poinformował, że będą one przedstawiane przy ich 
przyjmowaniu . 
 
b/ Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki przedstawiła sprawozdanie 
z działalności komisji między sesjami. 
Komisja spotkała się na 5 posiedzeniach w tym na 2 wspólnym. Na posiedzeniach 
analizowano dożywianie dzieci i młodzieży w szkołach na terenie gminy, dowóz dzieci do 
szkół oraz działalność świetlic wiejskich. Komisja zajmowała się także opiniowaniem 
uchwał. Opinie przy poszczególnych uchwałach. 
. 
c/ Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego  przedstawiła 
sprawozdanie z działalności komisji między sesjami. Komisja spotkała się 6 razy w tym na  
2 wspólnych posiedzeniach. Na posiedzeniach zajmowano się sprawą zimowego utrzymania 
dróg, oświetleniem ulicznym oraz opiniowaniem uchwał. Opinie w sprawi uchwał będą 
przedstawiane przy poszczególnych uchwałach. Poinformowała ponadto, że w styczniu 
Wicewójt przedstawi szczegóły dotycząca  modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie 
gminy. 
/godzina 15ºº wyszła radna U. Rączka/ 
 
Ad 7 
 
 Dyrektor Zespołu Szkół w Dębnicy Kaszubskiej zwrócił się z prośbą do 
Przewodniczącej Rady Gminy o przeniesienie pkt. „7i” na początek. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie / 11 za/ 
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a/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania szkole w Dębnicy Kaszubskiej 
imienia „Czesława Miłosza”. 
S. Miluski Dyrektor Zespołu Szkół poinformował, że dyskusje wokół wyboru patrona trwały 
ponad rok . Uczniowie spośród zgłoszonych kandydatur wybrali to imię. Poeta pozostawił 
duży dorobek. 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Dyrektora o przedstawienie uzasadnienia do uchwały. 
Przedstawił uzasadnienie do decyzji.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały był omawiany na 
posiedzeniu komisji. Komisja nie jest przeciwna uchwale ale nie jest przekonana co do 
imienia. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że zdanie 
członków jest takie same jak członków Komisji Rewizyjnej. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Budownictwa, Rolnictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformowała, że uchwała uzyskała pozytywną opinię na komisji. 
Radny Z. Wandachowicz prosił o przybliżenie procesu wyboru imienia na patrona szkoły. 
Dyrektor Zespołu Szkół poinformował, że dyskusje odbywały się w różnych środowiskach. 
Zgłoszono 8 kandydatów, które posiadały różną motywację. Przeprowadzono ankietyzację 
wszystkich klas gimnazjum. 2/3 uczniów szkoły opowiedziało się za imieniem „Czesława 
Miłosza”. Trudno powiedzieć dlaczego właśnie on, może na tę decyzję miał fakt, ze niedawno 
zmarł i dużo się mówiło w środkach masowego przekazu na temat jego osoby. Jest postacią 
kontrowersyjną ale godną, by jego imię nadać szkole. Jest poetą z obecnej historii, jego 
twórczość do końca nie jest odkryta, napisał wiele utworów. 
Radny M. Adamowicz stwierdził, że mało zna twórczość Miłosza, ale co do osoby to 
wypowiedzi są kontrowersyjne. Wiadomo niedawno zmarł, był laureatem Nagrody Nobla 
dlatego wiele o nim mówiono, jednak uważa, że sprawa jest zbyt gorąca i trudno o 
obiektywny osąd.  
Dyrektor Zespołu Szkół uważa, że wiele krytyki pod adresem tej osoby jest ze strony 
polityków, którym on się nie podobał. Z kontekstu wypowiedzi zawsze można wyjąć jakieś 
zdanie, które zmieni wizerunek całości. 
Sekretarz poinformowała, że Dyrektor wnioskuje także o umieszczenie przedstawionego na 
wstępie uzasadnienia w treści uchwały.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
           W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (11 za, 1 osoba wstrzymała się). 
b/    
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania 
nagród ze specjalnego funduszu na nagrody dla nauczycieli gminnych szkół publicznych. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez członków komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków komisji. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji i 
uzyskał pozytywną ocenę.  
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Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (12 za).  
 
c/ 
   
   Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania Pani Katarzyny 
Szczecina na Zastępcę Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego . 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez członków komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków komisji. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji i 
uzyskał pozytywną ocenę.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (12 za). 
 
d/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji dla szkół 
niepublicznych . 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały był tematem 
posiedzenia komisji i Komisja wnioskuje w § 2 pkt.1 dodać zapis „ z uwzględnieniem wag 
dotyczących szkoły”. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji i podtrzymują stanowisko Komisji 
Rewizyjnej. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji i 
uzyskał pozytywną ocenę.  
Przewodnicząca Rady składa wniosek dotyczący pozostawienia w uchwale rocznego okresu 
rozliczeniowego jak było w uchwale dotychczasowej a nie  miesięcznego jak jest w projekcie. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie (12 za). 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czym był podyktowany zapis, że szkoły 
niepubliczne mają rozliczać się co miesiąc. 
Sekretarz poinformowała, że zmieniła się ustawa i należy uchwałę do niej przystosować. To 
jest projekt organu, państwo podejmiecie decyzję. Każdorazowy wydatek szkoły publicznej 
jest księgowany w naszym budżecie. Szkoły niepubliczne otrzymują dotacje, z których wg 
zapisu winny rozliczać się raz w roku. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy jeżeli szkoła wykaże, że pozostawiła 25% 
dotacji na drugi okres rozliczeniowy np. z uwagi na to, że planowany jest zakup droższego 
sprzętu dydaktycznego, czy to może być podstawą do wstrzymania dotacji. 
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Sekretarz poinformowała, że nie. Podstawą do wstrzymania dotacji może być brak takiej 
miesięcznej informacji. 
Radna J. Karaś zwróciła się z pytaniem czy bez tej uchwały Wójt może żądać złożenia 
informacji od szkoły niepublicznej. 
Sekretarz poinformowała, że bez uchwały nie można żądać takiej informacji. 
/ godzina 1540 wyszedł Radny Ostrowski) 
Radny P. Paczesny uważa, że informacja roczna wystarczy, należy tylko wprowadzić zapis o 
kontroli, informacja miesięczna za często. 
Sekretarz wyjaśniła, że w projekcie uchwały jest zapis o możliwości kontroli przez Urząd 
wydatkowanych środków z dotacji. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad swoim wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek Przewodniczącej został przyjęty (10 za, 1 wstrzymujący). 
(godzina 1545 powrócił Radny Ostrowski)   
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały po 
uwzględnieniu zgłoszonych zmian. 
          W wyniku głosowania uchwała została   (10 za, 2 wstrzymujące). 
 
e/       
 
   Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
opłaty miejscowej.  
Radny P. Paczesny uważa, że winny iść starania z Urzędu o uznanie obszaru całej gminy za 
gminę o szczególnych warunkach turystycznych i wszędzie powinna być pobierana opłata 
klimatyczna. 
Wójt poinformował, że obecnie na terenie gminy są takie 3 miejscowości i tylko w tych 
miejscowościach możemy pobierać opłatę klimatyczną. Do chwili podjęcia takiej uchwały nic 
nie możemy zrobić. Sam uważa, że powietrze w Podwilczynie jest dużo lepsze niż w Krzyni. 
Radna J. Karaś zwróciła uwagę, że Radni zwracali uwagę na weryfikacje nazewnictwa 
miejscowości, gdyż te nazwy już od dawna nie funkcjonują w rejestrze urzędowych nazw. 
Sekretarz poinformowała, że w tym temacie rozmawiała z nadzorem Regionalnej Izby 
Obrachunkowej i proponują by wpisać nazwy zgodnie z wykazem Wojewody a w nawiasie 
podać nazwy obecnie przyjęte, a w miedzy czasie zająć się prostowaniem nazewnictw. Jeżeli 
chodzi o wprowadzenie nowych miejscowości do wykazu Wojewody to należy wystąpić z 
wnioskiem do Wojewody o ich uznanie za miejscowości o szczególnych warunkach 
przyrodniczych po wcześniejszym pozytywnym zaopiniowaniu wniosku przez Radę.     
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że projekt uchwały został pozytywnie 
zaopiniowany przez członków komisji. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków komisji. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że projekt uchwały  uzyskał pozytywną ocenę.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie  (12 za). 
 
Skarbnik poinformował, że zgodnie z podjęta uchwałą o zasadach udzielania dotacji dla szkół 
niepublicznych wezwie szkołę w Niepogledziu by w miesiącu styczniu rozliczyła się z 
otrzymanej dotacji.  
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f/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na terenie gminy Dębnica Kaszubska na 2005r. . 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uzyskał negatywna opinię 
Rady na posiedzeniu wspólnych komisji. 
Wójt poinformował, że jest to jego projekt jako ustawodawcy. 
Radny M. Adamowicz poinformował, że Radni nie zgadzają się z tym projektem. Zgodnie z 
ustaleniami wspólnej komisji rady wnosi o podniesienie stawek w poszczególnych 
kategoriach o stopień inflacji tj. o 3,4%, a nie jak jest w projekcie o 6%. W związku z tym 
prosi o przeliczenie stawek.    
Radny P. Paczesny  uważał, że po wspólnym posiedzeniu komisji, na którym był 
przedstawiciel Wójta załączniki będą uwzględniać nowe stawki zgodnie z przyjętymi 
ustaleniami. 
Skarbnik poinformował, że chciał sprecyzować stawki zgodnie z ustaleniami komisji, ale 
Wójt  zobowiązał go do przedstawienia pierwotnej wersji. Skoro zapadła decyzja o podwyżce 
o stopień inflacji to stawki zostaną zaraz przeliczone i będzie można przystąpić do głosowania 
nad projektem uchwały.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały wraz 
z załącznikiem po naniesieniu stawek uwzględniających wzrost podatku o stopę inflacji.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta   (10 za, 2 wstrzymujące). 
g/ 
 
   Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 
negatywną opinię wspólnych komisji. 
Radny M. Adamowicz ponownie poprosił o przeliczenie stawek obowiązujących w 2004r. wg 
stopnia inflacji tj.3,4%.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały po 
naniesieniu stawek uwzględniających wzrost podatku o stopień inflacji tj. 3,4%.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (10 za, 2 wstrzymujące). 
 
h/ 
 
   Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady 
Krzysztofa Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie określenia podatku od 
posiadania psów na 2005 r. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 
pozytywną opinię wspólnych komisji. 
Radny M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy na terenie gminy są hodowle zarodowe. 
Sekretarz poinformowała, że do rejestru Urzędu Gminy zgłasza się psy agresywne, brak 
zgłoszeń hodowli psów.  
Wójt jest za wprowadzeniem podatku od psów w/w 10zł od pasa, gdyż uważa, że te pieniądze 
będzie można przeznaczyć na walkę z wałęsającymi się psami.  
Radny P. Paczesny zgłosił wniosek o uchwalenie podatku ww. 5zł od psa. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego 
Pczesnego. 
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W wyniku głosowania wniosek został odrzucony (5 za, 7 przeciw). 
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  (6 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujący). 
i/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian budżetowych na 
2004r. 
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska poprosiła Przewodniczących Komisji o 
przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że członkowie komisji nie wypracowali 
wspólnego stanowiska. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków komisji. 
M. Mnich z upoważnienia Przewodniczącej Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju 
Gospodarczego poinformował, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji i 
uzyskał pozytywną ocenę.  
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
          W wyniku głosowania uchwała została przyjęta  ( 7 za, 5 wstrzymujących). 
 
j/ 
 
Zyta Rytelewska – Przewodnicząca Rady poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Krzysztofa 
Olech o przedstawienie projektu uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej do spraw 
przygotowania wniosków o pomoc finansową w ramach sektorowego Programu 
Operacyjnego i modernizacja sektora żywnościowego oraz rozwoju obszarów wiejskich”.  
Radny P. Paczesny jest zdania, że było by niemoralne powoływanie takiej komisji i brać diety 
za udział w pracach. Jest przeciwny takiej komisji , uważa, że radni winni popracować trochę 
społecznie na rzecz środowiska. Samorządowiec, który ustala sobie gażę nie jest 
społecznikiem, nie możemy zrażać ludzi do siebie. Uważa, że komisja powinna pozostać w 
takiej formie w jakiej została powołana tj. Zarządzeniem Wójta, a nie jako Komisja Doraźna 
Rady. 
Przewodnicząca Rady także uważa, że Rada nie powinna wchodzić w kompetencje Wójta i 
zmieniać charakteru komisji. 
Sekretarz poinformowała, że Radni chcieli uczestniczyć w pracach komisji i dlatego Wójt 
powołując komisję zarządzeniem zgodnie z wolą Rady powołał w jej skład wskazanych przez 
Radę członków. Komisja ma za zadanie na roboczo przygotować wszystkie materiały, które 
będą pomocne przy realizacji wniosków ze SPOR. Powołując doraźną komisję rady 
pracownicy Urzędu nie będą wchodzić w jej skład i będą jedynie służyć pomocą. 
Wójt poinformował, że wolałby, by to była Komisja Rady, która wspólnie z pracownikami 
merytorycznymi przygotowała by wszystkie niezbędne dokumenty. Wymaga to dużej 
odpowiedzialności. Rada Gminy i tak będzie wnioskować o realizację takiego a nie innego 
zadania. Jak wiecie realizować będziemy zadania jeżeli będziemy mieli środki wspomagające, 
gdyż w SPOR musimy posiadać udział własny. Urząd będzie odpowiadał za ich właściwą 
realizację i właściwe wykorzystanie środków.  Zespół spełni swoją rolę w kontekście 
przygotowania programów, ale poszczególne podmioty muszą być także  aktywne. W 
realizacji programów musi być inicjatywa oddolna. Nie może być zjawiska, że Wójt coś 
narzucił. Przy takich tematach krzyku jest wiele, ale gorzej gdy sołectwo musi samo zapewnić 
swój wkład chociażby pracy. Sołectwa na program mogą otrzymać kwotę ww. do 500 tys. 
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uszczęśliwiając kogoś na siłę możemy przegrać  nie zrealizowawszy tego zadania.     
Pracownicy będą wspomagali poszczególne środowiska. 
Jest przekonany, że zespół spełni swoje zadanie, jest tylko życzenie by w 2004r. były 
pieniądze na ten cel.    
Radna I. Tkaczyszyn  poinformowała, że członkom komisji nie chodziło o otrzymywanie 
diety lecz tylko o zwrot kosztów podróży. Biorąc pod uwagę to, że ten temat wywołuje wiele 
kontrowersji jako projektodawca tej uchwały wnoszę o wycofanie tej uchwały z porządku 
obrad.   
Zyta Rytelewska - Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnej 
I.Tkaczyszyn.  
          W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie  ( 12 za). 
 
Wójt  w związku ze zbliżającymi się świętami złożył Radnym życzenia. Zaprosił 
Przewodniczącą Rady na Wigilie Samorządowców z Biskupem do Pelpina, która odbędzie się 
21.12.2004r. oraz na Wigilię z pracownikami Urzędu Gminy na 23.12. Poinformował także, 
że w miesiącu styczniu będzie zorganizowana zabawa karnawałowa dla Radnych i 
pracowników Ponadto poinformował, że w Budowie chciały by obiekt byłej sali 
gimnastycznej spełniał podobną rolę jak w Podolu Małym.  
Radny P. Paczesny zwrócił się do Wójta o możliwości rozważenia włączenia do prac komisji 
ojca Ryszarda Iwanowskiego. Uważa, że ta osoba może wiele wnieść do prac komisji z uwagi 
na dużą znajomość tych zagadnień. Ponadto zauważył, że sołtysi są między sobą skłóceni a 
on może skonsolidować to społeczeństwo. Potrafi stworzyć atmosferę współpracy. 
Wójt poinformował, ze rozważy te propozycję i podejmie decyzje. Ojciec Ryszard jest 
liderem w tej dziedzinie na terenie gminy i będzie chciał nadal to kontynuować. Nie wiem czy 
osoba o.Ryszarda pomoże komisji w jej pracach. Rejon Niepoględzia i Gałęzowa najlepiej 
realizuje programy , nikt tego nie kwestionuje. Oni są liderami nie tylko w pomorskim. 
Uważam, że są jeszcze inne sołectwa, którym także należy dać szanse. 
Radny P. Paczesny zauważył, że punkty widzenia Wójta i jego są różne ale nadal uważa, że 
powinniśmy skorzystać z doświadczeń i wiedzy o.Ryszarda. Komisja jest powołana i nie da 
sobą manipulować. 
Radna E. Kuklińska uważa, że winno być jak najwięcej programów. Jest takiego samego 
zdania jak Radny Paczesny. 
Wójt stwierdził, ze ma dobrych pracowników w tym zakresie i ich wiedzę należy o 
dpowiednio wykorzystywać.  
Przewodnicząca Rady Zyta Rytelewska podziękowała za życzenia i złożyła życzenia 
świąteczne wszystkim obecnym na sali.  
 
Ad.8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia Sesji Rady 
Gminy w Dębnicy Kaszubskiej . Obrady zakończono o godzinie 17³º. 
 
Na tym protokoł zakończono. 
Protokołowała: Teresa Kozdroń-Kołacka                                             Przewodnicząca 
                                                                                                                 Rady Gminy 
 
                                                                                                           /-/ Zyta Rytelewska 
       
   


